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Mødereferat 
 

 Dato: 11.08.2020 

  

Mødeforum: 
 

LUU Stenhugger 

Dato: 
 

Torsdag den 11. august 2020 Tid: 09:00 – 13:00 

Sted: 
 

Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder: 
 

Henrik Vang Olsen 

Deltagere: 
 

Henrik Vang Olsen, Jan Hemmsen, Peter Michael Jensen, Henrik Lynggaard Christiansen, Kenn 
Dyrbye, Peter Hjortdal Andersen, Niels Celander, Maria Barnung 
 

Afbud: 
 

Hanne Koblauch Christensen, Gert Skov Rasmussen, Per Bonne 
 

Referent: 
 

Jannie Lund Sørensen 

 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat 
 
2. AUB stenteknikker 
- status besøg på virksomheder 
- møde 1. oktober 
- foreløbigt regnskab 
 
3. Efteruddannelse 
- besøgsrunde gennemgang 
- konklusion og det videre arbejde 
- regnskab 
 
4. Værktøjsliste stenhugger 
- evt. rettelser 
 
5. Værktøjsliste stenteknikker 
- udarbejdelse af værktøjsliste 
 
6. Stenhugger erfaringsoversigt 
- skema til brug for meritansøgning, evt. rettelser 
 
7. Stenteknikker erfaringsoversigt 
- udarbejdelse af skema til brug for meritansøgning 
 
8. Skills Fredericia 
- status ansøgninger 
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9. Euro Skills 2024 
 
10. Undervisningsplan stenteknikker 
 
11. Svendeprøver 
- regulativ 
- beregningsmodel 
- faste opgaver 
 
12. Markedsføringsmaterialer 
 
13. Nyt fra faget 
 
14. Nyt fra stenteknikker 
 
15. Nyt fra skolen 
 
16. Godkendelse af nyt lærested – Flemming Brian Stenhuggeri 
 
17. Godkendelse af svendeprøvetegning 
 
 
 
 
Ad 1) 
 
Referat godkendt 
 
Ad 2) 
 
Niels Celander orienterede om de besøg, der er foretaget i forbindelse med AUB projektet. 
 
Der skal følges op på de virksomheder, som har udtrykt ønske om at blive godkendt, men hvor godkendelsen stadig ikke 
er givet. Det er vigtigt, at virksomhederne bliver guidet ordentligt igennem proceduren i forhold til godkendelse. Det kan 
være en stopklods for virksomhederne, at det skal foregå elektronisk med NEM-ID. Der er udarbejdet en guide, og skolens 
medarbejdere er også klar til at guide pr. telefon.  
 
Niels Celander fremviste budget og foreløbigt regnskab. Regnskabet stemmer fint med budgettet.  
 
Herefter fulgte en debat omkring lærlinge og deres mobilitet. Der er gode muligheder for lærepladser på Sjælland, men det 
kan være en udfordring for jyske elever at flytte så langt.  
 
Henrik Lynggaard Christiansen oplyste, at der er udarbejdet en indbydelse til temadagen. Der er tilmeldingsfrist en uge før 
arrangementet, pt. er der ikke modtaget nogen tilmeldinger. Det blev aftalt, at Niels Celander sender en reminder til 
virksomhederne og følger op pr. telefon, når temadagen nærmer sig.  
 
Program for temadag: 

 Martin Dunlap Svane orienterer om tilskudsmuligheder 

 Kenn Dyrbye fortæller om uddannelsen 

 Besøg i stenhuggerhallen 
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Ad 3) 
 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om besøgsrunden i forbindelse med projekt efteruddannelsespuljen. Der er bevilget 
kr. 50.000, og pengene er næsten brugt. Den tilknyttede konsulent har kontaktet 40 virksomheder og har været på besøg i 
25 af dem. Peter Hjortdal Andersen fremviste en oversigt, som viser hvilke kursusområder, der er blevet talt om og ønsket 
på de forskellige virksomheder. Regnskabet blev fremvist, afrapportering minus bilag vedhæftes dette referat. 
 
Maria Barnung oplyste, at der er aftalt et møde med Danske Stenhuggerier, hvor der konkret skal planlægges 
efteruddannelse til medarbejderne. Et lignende møde skal planlægges med Peter Michael Jensen. Derudover skal der 
følges op på de virksomheder, som har ønsket efteruddannelse. Det er bl.a. en mulighed at afholde nogle af kurserne hos 
virksomhederne, såfremt at det kan afstedkomme, at virksomhederne får bedre mulighed for at deltage i efteruddannelse. 
 
Peter Michael Jensen efterspurgte et decideret katalog over fagspecifikke og relevante kurser i branchen. Der vil være 
ønsker fra virksomhederne, om kurser der endnu ikke er udviklet som AMU mål.  
 
Peter Hjortdal Andersens forklarede, at det er muligt at ansøge om at få godkendt et nyt AMU-mål. Det er nødvendigt at 
klarlægge behov og indhold samt at sandsynliggøre, at målet ikke allerede dækkes i forvejen af private virksomheder. 
Herudover skal der udvikles en AMU test til målet, der skal tages stilling til, om det skal være en multiple choice test, 
såfremt det er valget, skal der udvikles 30 spørgsmål, som kan bruges til formålet. Alternativt kan der udvikles en praktisk 
prøve, her skal beskrives målepunkter og kriterier for beståelse mv.  
 
Når der søges om at udvikle nye kurser, skal der findes en overordnet titel til hele området, så det bliver nemt for 
interesserede at danne sig et overblik over mulige kurser inden for branchen.  
 
Hvis et kursus ikke har været kørt i tre år, bliver det inaktivt. Efter yderligere to år bliver kurset slettet. Befinder et kursus 
sig i arkiv, kan man anmode om at åbne det igen. 
 
Herefter fulgte en debat om åbent værksted kontra almindelige plankurser. Fordelen ved åbent værksted vil være, at der 
er bedre mulighed for at samle hold og få afviklet noget aktivitet, idet der kan meldes ind på flere forskellige kurser. 
Udfordringen bliver, at underviseren skal kunne undervise i flere fag samtidig, derudover vil man skulle udvikle alle de 
kurser, der er relevante, på en gang. Fordelen med plankurser vil være, at man kan udvikle kurserne over tid, til gengæld 
bliver det sværere at samle et helt hold på 16-18 deltagere på samme fag. Der var enighed i udvalget om, at det ville være 
en god ide, at den efteruddannelse der udbydes inden for branchen, bliver udbudt på samme tidspunkt hvert år. På den 
måde bliver det nemmere for virksomhederne at planlægge efteruddannelse for deres medarbejdere. Jan Hemmsen 
oplyste, at det vil fortrinsvis vil være uge 1+2, der vil være relevant som efteruddannelsesperiode for branchen. Det blev 
aftalt, at der kan gennemføres hold med 8-10 deltagere i starten, dette for at sætte gang i processen om efteruddannelse i 
branchen.  
 
Det blev aftalt at Peter Michael Jensen, Maria Barnung og Benny Olsen arbejder videre med efteruddannelse for 
stenhuggerbranchen.  
 
Ad 4) 
 
Værktøjsliste udarbejdet i 2016 blev fremvist. Ingen ændringer til indholdet. 
 
Ad 5) 
 
Henrik Vang Olsen fremviste et forslag til værktøjsliste for stenteknikere. Sikkerhedsbriller samt vinkel- og vådsliber tilføjes 
listen. 
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Ad 6) 
 
Henrik Vang Olsen fremviste et afkrydsningsskema til brug for meritansøgning. ”Rimelig” slettes så der kun står ”fortrolig 
med delelementer…” 
 
Ad 7) 
 
Henrik Vang Olsen fremviste et udkast til meritafklaring for stenteknikker, udkastet blev godkendt. 
 
Ad 8) 
 
Peter Michael Jensen oplyste, at Stenhuggerlauget bevilger et sponsorat på kr.15.000. 
 
Ad 9) 
 
Beslutningsprocessen er stadig ikke afsluttet i forhold til hvor Euro Skills 2024 skal holdes. 
 
Ad 10) 
 
Henrik Lynggaard Christiansen fremviste undervisningsplanen og forklarede om struktur og indhold i uddannelsen. Kenn 
Dyrbye forklarede mere detaljeret om indholdet på uddannelsen og gjorde rede for de valg, som han har truffet i 
forbindelse med dette.  
 
Anhugning på byggepladsen skal rettes til en uge i stedet for 0,6, dermed blev planen godkendt. 
 
Der mangler en beskrivelse af svendeprøven. Discipliner for stenteknikere ved svendeprøven er beskrevet i 
uddannelsesordningen.  
 
Det blev aftalt, at der skal holdes møde om svendeprøve m.m. inden temadagen den 1. oktober. Henrik Vang Olsen 
indkalder til mødet.  
 
Peter Michael Jensen gjorde opmærksom på, at der skal udpeges skuemestre til svendeprøverne. Idet der ikke er nogle 
uddannede stenteknikere endnu, må det i første omgang være stenhuggere, som varetager opgaven. Efterhånden som 
der bliver uddannet nogle stentekniker, bør de overtage opgaven.  
 
Ad 11) 
 
Peter Michael Jensen oplyste, at beregningsmodellen er under udarbejdelse. 
 
Jan Hemmsen oplyste at der pt. er udarbejdet 6-7 faste opgaver. Nu afventes beregningsmodellen for at kunne 
færdiggøre opgaverne helt. Jan Hemmsen sender opgaverne ud til udvalget.  
 
Kenn Dyrbye fremviste et udkast til svendeprøveregulativ. Når regulativet er godkendt, skal det med som bilag i den lokale 
undervisningsplan.  
 
Ad 12) 
 
Der er udarbejdet en reklamevideo med en elev, videoen blev godkendt af udvalget.  
 
Der er udarbejdet en roll-up til hver uddannelse – stentekniker/stenhugger. Roll-up kan bl.a. bruges på standen til Skills. 
Herefter fulgte en debat op opsætning af standen samt modellerne på markedsføringsmaterialet. Der er brug for, at 
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billederne viser en arbejdssituation eller eksempler på stenhuggerarbejde. Peter Michael Jensen fremsender billeder til 
Henrik Lynggaard Christiansen, som medbringer nye udkast til næste møde. 
 
Ad 13) 
 
Intet nyt 
 
Ad 14+15) 
 
Der er tilmeldt fire stenhuggerelever, kun tre er mødt op.   
 
Ad 16) 
 
Henrik Vang Olsen orienterede om, at ansøger muligvis ønsker at ansætte en udenlandsk lærling. Henrik Lynggaard 
Christiansen oplyste, at skolen ikke udbyder uddannelsen på engelsk. Henrik Vang Olsen gør opmærksom på dette over 
for Byggeriets Uddannelser, og igangsætter proceduren omkring godkendelse. 
 
Jan Hemmsen oplyste, at endnu en virksomhed ventes at ansøge om lærlingegodkendelse. 
 
Ad 17) 
 
Kenn Dyrbye har fremsendt en svendeprøvetegning, som blev debatteret på mødet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


